



August 23rd, 2021

The Right Honourable Justin Trudeau
House of Commons
Ottawa, Ontario K1A 0A6

Cc: Mona Fortier, M.P.

Dear Mr. Trudeau,

The Canadian Autism Spectrum Disorders Alliance (CASDA) is a coalition of over 300 organizations, researchers, professionals, Autistic people, and families dedicated to the implementation of a National Autism Strategy by 2023. CASDA is committed to identifying and advocating for collective action to address the critical gaps in funding and policies that are preventing Autistic people and their families from exercising their equal rights as Canadians.

On behalf of our alliance, we are writing to all major federal parties to gain insight into the steps they are taking to fulfill their commitment to develop and implement a National Autism Strategy by 2023.

In December 2019, the Prime Minister of Canada announced a commitment to develop a National Autism Strategy. The strategy was mandated to the Minister of Health, led by the Public Health Agency of Canada (PHAC), and the Minister of Employment, Workforce Development and Disability Inclusion to support its creation. In October 2020, the Canadian Academy of Health Sciences (CAHS) was selected to submit a scientific report on autism in Canada in preparation for the creation of the strategy, which will be submitted to PHAC in Winter 2022.

With this deadline soon approaching, CASDA and our members would like to know the decisive actions your party intends to take to advance priority areas identified by CAHS to ensure action of a long-awaited national strategy by 2023. Currently, provinces and territories are not meeting the needs of Autistic people living in Canada. Autistics, their families, and those that support them have been waiting far too long for a national initiative that addresses the inequities they face on a daily basis, and the COVID-19 pandemic has only exacerbated these existing disparities.

If elected, will you support Autistic people living in Canada and their families by implementing a comprehensive National Autism Strategy that substantially addresses the immediate needs of the community, as well as include steps you will take to implement said strategy by 2023? For more information on how to support Autistic people living in Canada, I urge you to read CASDA's [Roadmap to a National Autism Strategy](#).

CASDA and our members look forward to your response. We are respectfully requesting a response to the above questions by August 31st.

Sincerely,



Jonathan Lai, PhD
Executive Director
Canadian Autism Spectrum Disorder Alliance
jlai@casda.ca

CASDA Board Members:

Adrian Bohach
Enterprise4Good

Heather Driscoll
Parent

Maddy Dever
Autistic Advocate

Arshad Zaver
Technology Accreditation
Canada

Jill Farber
Autism Speaks Canada

Rebekah Kintzinger
Autistic Self-Advocate

Brian Foster
Autism Nova Scotia

Karen Bopp
Centre for Interdisciplinary
Research and Collaboration in
Autism

Shino Nakane
Autism Society Alberta

Corey Walker
autistic Self-Advocate

Kimberley Ward
Society for Treatment of
Autism

Sue VanDeVelde-Coke
Kerry's Place Autism Services

Debbie Irish
Canadian Council on
Rehabilitation and Work

Tanya McLeod
Sinneave Family Foundation



ON BEHALF OF OUR MEMBER ORGANIZATIONS



© 2021 | CANADIAN AUTISM SPECTRUM DISORDER ALLIANCE | ALL RIGHTS RESERVED



Le 23 Août, 2021

Le très honorable Justin Trudeau
Chambre des communes
Ottawa, Ontario K1A 0A6

Cc : Mona Fortier, députée

Cher monsieur Trudeau,

L'Alliance canadienne du trouble du spectre de l'autisme (ACTSA) est une coalition de plus de 300 organisations, chercheurs, professionnels, personnes autistes et familles qui se consacrent à la mise en œuvre d'une stratégie nationale pour l'autisme d'ici 2023. L'ACTSA s'engage à identifier et à plaider en faveur d'une action collective afin de lutter contre les lacunes critiques dans le financement et les politiques qui empêchent les personnes autistes et leurs familles d'exercer leurs droits égaux en tant que Canadiens.

Au nom de notre alliance, nous écrivons à tous les principaux partis fédéraux pour avoir un aperçu des mesures qu'ils prennent et de leur engagement à élaborer et mettre en œuvre une stratégie nationale pour le trouble du spectre de l'autisme (TSA) d'ici 2023.

En décembre 2019, vous avez annoncé votre engagement à créer une stratégie nationale pour l'autisme. La stratégie a été mandatée par le ministre de la Santé, dirigé par l'Agence de la santé publique du Canada (ASPC), et par le ministre de l'Emploi, du Développement de la main-d'œuvre et de l'Inclusion des personnes handicapées. En octobre 2020, l'Académie canadienne des sciences de la santé (ACSS) a été sélectionnée pour soumettre un rapport scientifique sur l'autisme au Canada à l'hiver 2022, en vue de la création de la Stratégie.

À l'approche de cette date limite, l'ACTSA et nos membres aimeraient connaître les mesures décisives que votre parti compte prendre pour faire avancer les domaines prioritaires identifiés par l'ACSS afin d'assurer l'action d'une stratégie nationale pour le TSA, tant attendue, d'ici 2023. Actuellement, les provinces et les territoires ne répondent pas aux besoins des personnes autistes vivant au Canada. Les personnes autistes, leurs familles, et ceux qui les soutiennent, attendent depuis trop longtemps une initiative nationale qui s'attaque aux inégalités auxquelles elle est confrontée au quotidien, et la pandémie de COVID-19 n'a fait qu'exacerber ces disparités existantes.

Si vous êtes élu, soutiendrez-vous les personnes autistes vivant au Canada et leurs familles en mettant en œuvre une stratégie nationale sur l'autisme qui réponde de manière substantielle aux besoins immédiats de la communauté, et incluez-vous les mesures que vous prendrez pour mettre en œuvre ladite stratégie d'ici 2023 ? Pour plus d'informations sur la façon de soutenir les personnes autistes vivant au Canada, nous vous invitons à lire notre [feuille de route sur une stratégie nationale pour le TSA](#).

L'ACTSA et nos membres attendent votre réponse avec impatience. Nous demandons respectueusement une réponse aux questions ci-dessus avant le 31 août.

Sincèrement,



Jonathan Lai, PhD

Directeur général

Alliance canadienne du trouble du spectre de l'autisme

jlai@casda.ca

Membres du conseil d'administration de l'ACTSA :

Adrian Bohach

Enterprise4Good

Heather Driscoll

Parent

Maddy Dever

Autiste militant

Arshad Zaver

Technology Accreditation
Canada

Jill Farber

Autism Speaks Canada

Rebekah Kintzinger

Autiste militante

Brian Foster

Autism Nova Scotia

Karen Bopp

Centre for Interdisciplinary
Research and Collaboration in
Autism

Shino Nakane

Autism Society Alberta

Corey Walker

Autiste militant

Kimberley Ward

Society for Treatment of
Autism

Sue VanDeVelde-Coke

Kerry's Place Autism Services

Debbie Irish

Canadian Council on
Rehabilitation and Work

Tanya McLeod

Sinneave Family Foundation



AU NOM DE NOS ORGANISATIONS MEMBRES



© 2021 | ALLIANCE CANADIENNE DU TROUBLE DU SPECTRE DE L'AUTISME | TOUS DROITS RÉSERVÉS



AU NOM DE NOS ORGANISATIONS MEMBRES



© 2021 | ALLIANCE CANADIENNE DU TROUBLE DU SPECTRE DE L'AUTISME | TOUS DROITS RÉSERVÉS